
pred občnimi zbori 
sindikalnih organizacii 

Boj za resnično sociali
stično demokracijo -
glavna naloga 
članov sindikata 

Mišljenje, da so sindikati v novi so
cialistični družbi doigrali svojo vlogo, 
je vseskozi zgrešena in škodljiva, pa če 
jim »botrujejo« nerazgledani ljudje ali 
pa sovražnik socializma. 

Razvoj je jugoslovanske sindikate 
pripeljal v poseben položaj. Maršal Ti
to je v svojem poročilu na VI. kongresu 
jasno opredelil njihovo razvojno pot: 
Pod peto kapitalizma je bila borba sin
dikatov revolucionarno nastrojena. Boj 
za pravice delovnega človeka, boj proti 
izkoriščanju in dvig razredne zavesti 
delavskega razreda je bila srž njiho
vega dela. Po porazu kapitalizma je 
imelo sindikalno gibanje nalogo krepiti 
pridobitve revolucije in vplivati na 
ljudsko oblast, da so se življenjski po
goji delavcev in nameščencev popravili. 
Ko pa je delovno ljudstvo prevzelo 
upravljanje podjetij in tovarn, je vloga 
sindikatov postala še bolj zapletena in 
važna. Kulturna, moralna in politična 
vzgoja delavstva, nagrajevanje delav
stva iz lastnih sredstev (iz ustvarjenega 
dobička), ki mora biti pravično — to 
so velike naloge sindikalnih organizacij. 
Zapletenost njihovega dela je v dvoj
nosti. Odgovorni so pred delavci v pod
jetju in pred socialistično skupnostjo v 
širokem smislu. 

Vse to morajo imeti sindikalne po
družnice pred očmi, ko sklicujejo letne 
skupščine. Kjer so na teh področjih de
la irheli uspehe, kjer so se teh proble
mov lotevali, tam ne bodo v zadregi, 
s čim - bi izpolnili dnevni red. Seveda 
nič manj razumljiva pa ne bo zadrega 
tam, kjer so med letom prepuščali od
bore samim sebi, kjer se le-ti niso zna
šli, kjer so se v svojem poslanstvu ču
tili manj vredne, kjer so smatrali, da je 
z delavskimi sveti in upravnimi odbori 
v*podjetju vse opravljeno. Podobno bo 
tam, kjer članstvo ni nadzorovalo delo 

; svojih izvoljenih predstavnikov, kjer so 
se ob morebitnih napakah v podjetju 
zavijali v kopreno molčečnosti, kjer so 
dovolili, da so jim posamezni izvoljeni 
odborniki zrasli čez glavo, bodisi hote, 
bodisi ker si drugače niso vedeli poma
gati. Zelo nevarno je, če se človek za
veda svojih pravic bolj kot dolžnosti, 
če pozablja, da je izvoljen in ne »diri
giran komandant«, posebno pa, če je 
poleg tega v njem še kos nekritičnosti 
do sebe ter usodnost primitivizma in 
neznanja. 

Zanimivo bi bilo razplesti vzroke, ki 
so vodili kolektiv Mizarske delavnice 
v Mestinju k napakam. Kaj je bilo 
krivo, da se tam delavci niso odločili 
za kritiko napak, ki so vladale v pod
jetju? Je bila to nerazgledanost delav
stva, ali pa strah pred vodstvom, ki 
naj bi imelo svojo neomajno prvo in 
zadnjo besedo. Nič manj poučen ni slu
čaj nerazgledanosti in krivičnosti, ki 
ima izvor v površnosti in primitivizmu 
na državnem posestvu v Žovneku, kjer 
so kar brez pomisleka odpustili kovača 
z 20 leti službe, ki ima poleg tega še 
3 otroke in je bil sposoben pripeljati 
kovaško delavnico do samostojnosti. 
Zakaj? Razlog, ki so ga navedli je ta, 
da so namesto njega sprejeli mladega 
človeka z dvoletno prakso, ki pa je bil 
za cele 3 dinarje na uro cenejši od 
prejšnjega. 

Neznanje, nepoučenost in brezbriž
nost ljudi je ponekod kar usodna. So 
ljudje, ki ne vedo kaj jim lahko nudi 
sindikalna organizacija, čeprav so bili 
leta njeni člani. Ne zavedajo se svojih 
pravic, kot se ne zavedajo dolžnosti. 
Taki ljudje so deloma sami krivi, de-
\oma pa njihovo okolrs. Veliko je šte
vilo članov, ki ne sledijo niti svojemu 
delavskemu tisku, kaj šele, da bi čr
pali druge kulturne dobrine, ki so na 
razpolago. Vprašanje tiska se je sedaj 
popravilo. V mestu je naročnina • »De
lavske enotnosti« letos porasla od 560 
na 1530 naročnikov, v okolici pa od 959 
na 2567 naročnikov in vendar je šele 
komaj slabih 10% vsega delavstva na
ročeno na delavski časopis. Kljub temu 
izboljšanju je pa vprašanje, kako člani 
sindikata sledijo tisku, koliko jim je 
v pomoč... Skratka vprašanje primi
tivnosti in ozkega duhovnega obzorja 
mnogih naših ljudi je vbodno. V Sov
jetski zvezi, kjer hote drže ljudi v ne
vednosti, se je birokratska kasta le za-
^o.di te okolnosti lahko povzpela na 
oblast. 

Koliko vztrajnosti je treba pri raz
vijanju resnične socialistične demokra
cije dokazuje primer v »Konusu«, kjer 
se direktor ni oziral več ne na kritiko 
•"•e na dobrohotna opozorila in svoje 
sarnoljubje gnal do vrhunca. Seveda so 
P n vsem tem, ne samo tam, tudi drugje, 
5кГ-^^ ^'^^^'^^Wo taki diktatorski po-
Malnl-^^ twdi člani sindikata. Zakaj? 
r , r „ , S sindikalnih sestankih raz-

diÄoieS'^'"'^' ""''-^ '''''' r; 
r>n c-n«* r^fKod so prepontznt, ponekod 

hn rZ ''"^^^ta član in je tre
ba z njim občevati z vso tovariško to
pimo in s kritičnostjo vred 

V ^bodoče bi morale sindikalne po-
fruznrce preštudirati §e eno. Pred dne
vi, ko je bil v Celju član CS ZSJ tov. 
Deleja so se predstavniki 15 delovnih 
kolektivov izjasnili, da bi bilo prav, 
<e bi bili direktorji voljeni organi v 
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L E T O V I . — Š T E V . 3 — C E N A 6 D I N 
Ureja uredniški odbor. Odgovorni urednik 
Tone Maslo. Uredništvo: Celje, Titov trg 1. 
Poet. pr. 123. Tel. 20-07. ćek. rač. &20-T-230 
pri NB FLRJ v Celju. Tisk Celjske tiskarne. 
Četrtletna naročnina 75, polletna 150, celo
letna 300 din. Izhaja vsako soboto. Poštnina 

plačana v gotovini. 

K predlogu družbenega olana za okraj 
Celje-okolica 

P R E D L O G J E 2 E P R E G L E D A L A K O M I S I J A S V E T A P R O I Z V A J A L C E V — 
N A U S T V A R J A L C I H D R U Ž B E N E G A D O H O D K A J E , K A K O B O O L O L A H K O 
R A Z S I R I Î . S V O J E N A C R T E — G R A D N J A G R I S K E G A M O S T U I N S O L E V 
J U R K L O S T R U , R E G U L A C I J A S O T E L S K E D O L I N E I N E L E K T R I F I K A C I J A 

Organizactle zveze borcev bodo te dni 
polagale obračun svojega dela 

v teh dneh bodo po vsem okraju 
Celje-okolica živahne priprave za občne 
zbore organizacij Zveze borcev posa
meznih občin. Sklep zadnje seje Okraj
nega odbora ZB Celje-okolica, da se 
občni zbori po občinah izvrše najpozne
je do 15. februarja 1953 bo torej lahko 
pravočasno izpolnjen. Na občnih zbo
rih bodo občinske organizacije ZB pre
gledale svoje delo v letu 1952 in na
pravile načrt za delo v letu 1953. Na 
vsakih 40 članov ZB bodo izvolile po 
1 delegata za okrajno skupščino ZB ter 
izi->olile nove občinske odbore ZB. 

Občni zbori ZB po občinah bodo letos 
lahko ugotovili znaten napredek v svo
jem delu. Vrsta uspešno opravljenih 
nalog v preteklem letu pa bo istočasno 
vzpodbuda za naslednje leto ter napo
tilo, i^aj naj organizacije ZB postavijo 
v načrt dela 'za leto 1953. \ 

Predvsem je treba podčrtati, da je 
organizacija ZB postala resnično patri-
otična in borbena organizacija, ki je v 
preteklem letu ob vsaki priliki mani
festacij rodoljubja in borbene priprav
ljenosti dajala vzgled ostalim organiza
cijam in množicam sploh. Udeležba 5 
tisoč ljudi okraja Celje-okolica na pro
slavi v Dol. toplicah, lepo uspele aka
demije ob prazniku 22. julija, 29. no
vembra itd., ki jih je organizacija ZB 
organizirala to potrjujejo. Skoraj ni več 
občine, kjer ne bi borci dali iniciativo 
za postavitev spomenika ali vsaj spo-
miriske plošče padlim borcem NOV. Po
sebno je treba podčrtati aktivnost ZB 
pri postavitvi spomenika v Rog. Slatini 
in Zrečah, kjer so v letošnjem letu po
stavili veličastna spomenika. 

Odbori ZB so posvečali veliko pozor
nost izvenarmadni vzgoji. Ob p r i l ik i 
iaborenja mladincev predvojaške vzgoje 
so člani ZB predavali politične in vo
jaške teme. Temu so posvečali največ 
skrbi v občini Dobrna, Laško in Vojnik. 
Izvenarmadni vzgoji so služile tudi par
tizanske patrulje, v katerih so sodelo
vali vsi občinski odbori ZB. Le-te so 
zajele veliko število borcev, ki so obi
skali mnogo partizanskih družin. 

Tudi kulturnoprosvetnih vprašanj or
ganizacije ZB niso zanemarjale: pro
slave, družabni večeri, akademije, se
stanki in drugo so bili stalna obl ika 
dela na tem področju. Občinski odbori 
ZB so posvečali posebno skrb tudi so
cialnim problemom pri partizanskih in
validih in vdovah, partizanskih sirotah 
ter podobno..Z dajanjem materialne in 
denarne pomoči ter z intervencijo pri 
raznih upravnih forumih (glede inva
lidnin, šolanja itd.) so pomagali onim. 

ki trpe na posledicah, zadanih po oku
patorju. 

Težko bi bilo našteti vse naloge, ki 
so jih organizacije ZB našega okraja v 
preteklem letu izvršile. Seveda ne sme
mo zamolčali tudi tega, da so bile in 
še tudi so razne slabosti in nepravilno
sti, ki jih bo treba v tem letu odpra
viti. 

Največja napaka je, da še vedno 
nisyno zajeli v naše članstvo vseh- to
varišev in tovarišic, ki imajo zato po
goje. Odstotek članstva v nekaterih ob
činah kaže kaj slabo sliko. Tudi s pi
sanjem življenjepisov padlih borcev v 
nekaterih občinah le počasi napreduje
jo. Odbori ZB bi morali na vsak na
čin poskrbeti, da bodo življenjepisi — 
tam kjer dosedaj še niso — vsaj do 
občnega zbora dokončani. 

Vse te probleme, uspehe in slabosti, 
naj organizacije ZB obravnavajo na 
svojih občnih zborih, ki naj ne bodo 
le formalnost, ampak sredstvo za po
živitev vseh nalog, ki stoje pred nami 
in teh ni malo. 

Organizacija ZB naj svoje članstvo 
vzgaja tako, da bodo dosledno svoji tra
diciji — stali tudi danes v prvih vrstah, 
pa naj bo to na političnem, gospodar
skem ali kulturno-prosvetnem področju. 
Le tako se bomo oddolžili vsem padlim 
žrtvam in dosegli vzgojen cilj, za ka
terega smo se in se še borimo. S. V. 

Mladina Pr ihove -
S p . Rei ice 

ZA V . K O N G R E S LMJ 
Se dobr ih 48 dni nas loči od zaseda

n ja V. kongresa LMJ , k i bo 6., 7. in 8. 
m a r c a 1953 v Beogradu . Mlad ina m l a 
dinskega ak t iva P r ihova pr i Sp. Rečici 
je n a svojem ses tanku sk lepala n a k a k 
šen nač in bi pros lavi la t a zgodovinski 
dogodek v razvoju mlad inske organ iza
cije. Odločila se je, da n a čast V. k o n 
gresa L M J n a p o v e vsem mlad in sk im 
ak t ivom okra ja Šoš tanj t romesečno t e k 
movanje , ki na j bi t ra ja lo od 6. j a n u 
ar ja do 6. apr i la 1953 te r s t e m t e k m o 
v a n j e m poživi p r edkongre sne p r i p r a v e 
in r a z m a h v vseh mlad insk ih o rgan iza 
ci jah tega okra ja . 

Med d rug imi točkami t ekmovan j a je 
mlad ina spre je la te le na jvažne jše sk le 
pe : Do kongresa L M J bo mlad insk i a k 
t iv v celoti p r e š tud i r a l zgodovinski m a 
ter ia l VI. kongresa Zveze komun i s tov 
Jugoslavi je . V t e m razdobju bo m l a 
dinski ak t iv pr i tegni l v organizaci jo 
6 mlad incev in mlad ink , ki se n a h a 
jajo danes še izven m l a d i n s k e o r g a n i 
zacije. 

Mladinsk i ak t iv bo dela l n a tem, d a 
vsaj 90% Vse m l a d i n e vkl juči v r a z n a 
druš tva , ko t so : f izkul turna , p rosve tna , 
gasi lska i td. 

Organ iz i r a l i bedo 2 p redavan j i za 
s t rokovni dvig č lans tva ( tr i letni gospo
da r sk i n a č r t občine itd.) 

Na čast V. kongresa L M J pa bo a k 
t iv s k u p n o z m l a d i n s k i m ak t ivom R e 
čica ob Savinj i p r ip rav i l svečano m l a 
dinsko akademi jo , n a ka t e r i bo podan 
razvoj in delo mlad inske organizaci je 
od IV. do V. kongresa L M J t e r p r o 
g r a m s f izkul turn imi in k u l t u r n i m i 
točkami . 

Izvedba točk tega t ekmovan ja v vseh 
mlad insk ih ak t iv ih bo naj lepši d a r 
kongresu . G. J . 

Ve t e r ina r ska s lužba j e imela vel ike 
uspehe . Njeno središče j e cel jska v e t e 
r i n a r s k a bolnica, k i pa ima to p o m a n j 
kljivost, da j e p reveč oddal jena od n e 
k a t e r i h k ra jev . T r e b a bi bilo poskrbet i 
za prevozno sreds tvo, da bi bil prevoz 
živine cenejši in s t rošk i znosnejši za 
živinorejce. 

S E O T E M I N O N E M . . . 
Tud i glede o d k u p a živine in m l e k a 

bi bilo t r eba neka j uredi t i . Eno s a m o 
cen t ra lno odkupno podjet je te naloge 
ne m o r e dobro izpolniti . Morda bi t a k 
o d k u p laže reševa le kmet i j ske zadruge? 

Vprašan je p lemensk ih bikov j e r e še 
no, le v e t e r i n a r s k a bolnica bi mora l a 
povečat i op lemenjeva lno službo. 

Izgledi so, da bodo v okra ju naš l i 
v i r e snovi za apnenje . Možnost i so v 
Spital iču, Pirešici , F r a n k o l o v e m in v 
Volčji j ami p r i Zusmu. 

Škropl jen je sadnega drevja , v inogra 
dov in k rompi r j a n e preds tav l ja več 
težkoč, k e r je škrop iva dovolj , m o t o r 
n ih škropi ln ic pa j e v okra ju 300, le 
p rav i lno porazdel jene m o r d a niso. 

Po leg kme t i j ske šole v Sen t ju r i ju b o 
u<5tanovliena v Vrb ju še hme l j a r ska 
šola, t r e b a pa j e še v n a p r e j skrbe t i za 
čim večji razvoj gospodarskih in gospo
din jsk ih tečajev. 

Tol iko o pe r spek t ivah razvoja k m e 
t i j s tva v g robem. V bodoče bomo t e m u 
razvoju posvečal i več pros to ra in ga 
spremljal i t e r pomaga l i s p r i spevki 
s t rokovnjakov pr i razvoju kmet i j s tva . 

Ta jn iš tvo odde lka za gospodars tvo n a 
O k r a j n e m l judskem odbor]^ Cel je-oko
lica j e izdelalo predlog družbenega p l a 
na v sodelovanju s posebno komisi jo 
Zbora proizvajalcev. 

K e r bo celotni predlog pr iobčen v 
našem l is tu ko t pri loga, se v pod robno
sti in posamezne pos tavke n e bi s p u 
ščali, k e r bodo v prilogi dovolj razvidne . 
Skuša l bom le n e k a k o povprek zabe le 
žiti n e k a t e r e na jvažnejše s tvar i ko t 
d robec sočnosti k s u h i m š tev i lkam, ki 
bodo v prilogi. 

P O V P R E Č J E S T O P N J E A K U M U L A -
C I J P J E D V I G N J E N O Z A 1 1 % 

Družbeni b r u t o p roduk t na j bi za 
okra j Celje-okolica v le tu 1953 znaša l 
11 mi l i j a rd 511 mil i jonov in 587.000 din. 
Od tega zneska na j bi us tva r i l a i n d u 
st r i ja in r u d a r s t v o 7 mi l i j a rd 65 mi l i 
jonov in 503.000 din, kmet i j s tvo 3 mi l i 
j a r d e in 280,770.000 din, g radn ja 204 
mil i jone in 830.000 din, p rome t 256 m i 
li jonov in 768.000 din,, t rgovina 171 m i 
li jonov in 538.000 din, gost instvo 160 
mil i jonov in 163.000 din t e r ob r t 371 
mil i jonov in 997.000 din. (Mimogrede 
povedano, so zgornje š tevi lke kaj p r e 
g ledna uprav ičenos t de lavcev iz i n d u 
str i je, da imajo večino v Sve tu pro iz 
vajalcev.) 

Obveznost i po d ružbenem p l a n u v 
okvi ru r epub l ike so bile pos tavl jene v 
znesku 5 mi l i j a rd 162,493.000 din a k u 
mulac i j ske kvo t e s povprečno a k u m u 
laci jsko s topnjo 415%. V o k r a j n e m m e 
ri lu pa so po temel j i t em proučevanјг1, 
ki ga j e n a r e k o v a l a ix)treba dvigni t i 
s topnjo akumulac i j e za 1 1 % , k a r bi v 
t em le tu pr ineslo 135,987.000 din p r e 
sežka, ki bo v g lavnem uporab l j en za 
k o m u n a l n o de javnos t in mehanizac i jo 
d ržavn ih kmet i j sk ih posestev. 

Po vsem t e m je jasno, da j e po t r ebno 
proizvajalcem, t o se p rav i us tva r j a l cem 
družbenega dohodka, predoči t i po t rebo 
dviganja p rodukt ivnos t i , izboljšanja 
proizvodnje in uspešnejšega i skanja 
tržišča in p las i ran ja teh izdelkov v p r o 
dajo. Največ škode ima l ahko skupnos t , 
kakor tud i delovni ko lek t iv od b i r o 
k ra t skega gledanja n a proizvodne n a 
loge. Stal išče, k i j e našlo v bližnji p r e 
teklosti še dokajšnje število zagovor
nikov, češ da je kolekt iv s tem, če j e 
izpolnil svoje obveznosti , k i so p r e d 
pisane, s tor i l že vse, j e zgrešeno. T a k o 
gledanje j e v škodo skupnos t i in ko lek 
t ivu samemuj ki na j od presežne v r e d 
nosti dobi 50% kot u ravnovešen j e in za 
.dvig plačnoga fonda, m e d t e m ko bi 
50% kor i s tno uporab i l OLO v splošne 
korist i p reb iva l s tva v okraju, o k r a j n i 
l judski odbor se poleg tega zavzema 
tud i za to, da bi pre težni del fonda za 
pros to razpolaganje obdrža la podjet ja 
in je za in te res i ran le n a 30% tega fonda. 

O K R A J B O P O M A G A L P R V E N S T V E 
N O T I S T I M K R A J E M , K I B O D O P O 
K A Z A L I N A J V E Č V O L J E I N S A M I 

P R I S P E V A L I S R E D S T V A 

Okra jn i Ijiidski odbor n e misli za 
kred i t i ran je in pomoč p redv iden ih s r ed 
stev porazdel i t i že vnap re j , čeprav bi 
зе to dalo na podlagi občinskih nač r tov 
nekako uredi t i . To n a r e k u j e po t reba , 
ker OLO n i m a teh s reds tev v tak i ob i 
lici, da bi mogel ve l ikodušno nud i t i 
pomoč povsod, k jer bi to želeli. N e k a 
tere g rad i tve so sicer že dokončno d o 
ločene, kot n a p r i m e r e lektr i f ikaci ja 
podeželja, k a t e r i bo n a m e n j e n pre težni 
del s reds tev , dal je obnova šol in g r a d 
nja nove šole v Ju rk lo š t ru , potem d o 
gradi tev začet ih ces tnih objektov, v z d r 
ževanje in poprav i la cest, g radn ja m o 
stu v Gr ižah in pomoč pr i regulaci j i 
Sotelske doline. P r i regulaci j i Sote lske 

Z a le tošnje leto predvidevajo , da bo 
n a področju okra ja zasajenih. 35 h a 
novih plantaž , k a r n i vel iko. V nas l ed 
n j em le tu na j bi bilo od 100 do 120 h a 
sadovnjakov več in ko t računajo , bi po 
deset ih le t ih imeli v okra ju od 50.000 
do 60.000 debel zdravega , negovanega 
in donosnega sadnega drevja . 

V I N O G R A D N I Š T V O 

Glede v inogradn i š tva j e položaj k r i -
t ičnejši . Mat ičnjaki so hudo z a n e m a r j e 
ni, da n a obnovi tev n e m o r e m o r a č u n a t i 
ni t i v p r ihodn jem letu. O b dosedanj ih 
ma t i čn jak ih l ahko le tno obnovimo le 
35 ha vinogradov, če h k r a t i mis l imo n a 
to, da je t r eba v r s to v inogradov o p u 
stiti , ke r niso n a ugodnih t leh in j ih 
nadomes t i t i s sadovnjaki . 

P o t r e b n o j e n a j m a n j 1 mil i jon za o b 
novi tev in* pos tav i tev nov ih silnic in 
u red i t ev t r sn ice v Slovenskih Konj icah. 
Vinogradn iš tvo je dokaj draž je od s a d 
ja r s tva . Določili so tud i izbor t r s ja za 
konjiški in šmar je ško-d ramel j sk i k r a j 
posebej . Med t r sn imi so r tami so se od 
ločili tudi za pet v r s t namiznega grozdja. 

K e r je obnova v inogradov zelo t ežav
n a in počasna s tvar , bi bilo kor is tno , 
da bi č impre j začeli izvrševat i p l a n i 
r a n a dela. 

O Ž I V I N O R E J I 

Živinoreja je bila s sušo v zadnj ih 
le t ih pr izadeta . Ze sedaj je n a področju 
okra ja deve t ž ivinorejsko-selekci jskih 
CTganizacii, k i s svojimi nasve t i in d e 
lom izboljšujejo ž ivinorejsko pla t k m e 
t i js tva. 

V bodoče bo t r eba posvet i t i več p o 
zornost i razvoju in povečan ju k r m s k e 
osnove v okraju. Za rad i odkupov v p r e 
teklost i se j e kolobar jenje precej iz-
premeni lo . Detel je bi mora l e biti zas to
p a n e pr i vsej k r m i ysaj z 18 do 20%. 
T r e b a j e razvi t i p r i naš ih k m e t i h več 
smisla za s i l i ranje k r m e , g rad i t i je t r eba 
silose. Omeji t i bi bilo t r e b a posevke 
r epe in ajde in povečat i se tev m e š a n e 
silosne k r m e . Tud i n a dvig donosa n a 
ših t ' -avnikov j e t r eba misl i t i . To je 
mogoče z dobr im gnojen jem v r a z m e 
r o m a k r a t k e m času doseči. Tudi za p l a 
n insko pašo je še p r ema lo zan iman ja 
med naš imi kmet i . 

dol ine bodo udeleženi š t i r je okra j i , d v a 
s lovenska in dva h rva t ska . T r e b a je 
mislit i tudi na to, da bi ta dol ina v d o -
glednem času dobila tud i dobro cesto 
in železnico, v e n d a r bi to spadalo že 
v meri lo zveznih invest ici jskih načr tov . 

Poleg teh investicij bo okra j seveda 
podprl p r izadevanje posameznih občin
skih l judskih odborc'V ali pa medobč in 
ske investici je. To pa p redvsem t am, 
kjer bodo občinske skupnost i pokaza le 
dovolj volje in s ame pr ispevale po svo 
j ih zmožnost ih s reds tva v podjetja, k i 
j ih n a m e r a v a j o začeti . T a k p r inc ip j e 
nu jen in razumlj iv , kajt i le t a m se 
splava vložiti svoja sredstva, k e r le 
t aka invest ici jska dela lahko s m a t r a m o 
za uspešna, čisto d rugače od tist ih, k je r 
predlagalci r ačuna jo p redvsem na p o 
moč okra ja in se obl jub o samopr i spev
kih poslužujejo bolj kot mamilo . To se 
pravi , da se r a z u m e m o prav , ponekod 
bi obnub i l i tudi samopr ispevek, da bi 
si zagotovili pomoč, po tem pa bi imeli 
v rokah adn te . češ. delo se mora k o n 
čat i — še daj te . To je bilo svojčas zelo 
v »modi«, toda t a k r a t je šlo, k e r so bili 
na razpolago najrazl ičnejši fondi, č rne 
rezerve, možnost i dotacije* itd. Sedaj pa 
bi se v t e m pogledu na.pravila škoda, 
bodisi v invest ici jski gradnj i , ki j e n e 
bi mogli dokončat i , bodisi s tem, da bi 
s reds tva pomoči т с т а Ц č r ta t i k je 
drugje, k jer pa so p r a v t ako po t rebna . 

Za rad i tega j e pot rebno, d a občinski 
odbori temel j i to p rebrska jo vse svoje 
možnosti, da gradi jo p redvsem n a pod
lagi l a s tn ih s r e d s t e v in k o - s o t a s red
s tva zbrana , na j iščejo poti do okraja . 
V veliko pomoč j im bodo vsekakor d e 
lovni kolekt ivi v n j ihovem kra ju , t r e b a 
je le naj t i p rav i lne s t ike in pa štedi t i 
tam, kjer se le da. Odkr i t a beseda n a j 
več velja. Zato si n e s m e m o us tva r j a t i 
kdo ve kako rožna te sl ike o s reds tv ih , 
k i j ih ima v n a č r t u OLO (pa še to za 
visi od dela in us tvar ja lnos t i de lovnih 
l judi v okraju) , n e smemo r a č u n a t i n a 
dolžnosti okra ja g lede pomoči. Okra jn i 
l judski odbor še za t is te investici je, k i 
j ih n a m e r a v a dokončno izpeljati , n ima 
t r enu tno dovolj s reds tev , m a r v e č r a č u 
na že sedaj n a požr tvovalnos t de lovnih 
ljudi in gradi n a nj ihovi socialistični 
zavesti , da si b lagostanje u s tva r j amo v 
potu svojega obraza . 

Odbor za kmet i j s tvo in gozdars tvo лг 
окга јц Celje-okolica je doslej n a t re l 
ses tank ih razprav l j a l o današn jem sta
nju v kmet i j s tvu in is točasno ugo tav l j a 
možnost i Z4 n ad^ l in i i razvoj kmet i j s tv i 
v okra ju . Ka j podrobnega ali celo do
ločenega odbor ni prinesel , k e r namera 
vajo dokončno sestavi t i t a p lan šel« 
t eda j , ko bo v okvi ru republ ike sestav
l jen deset le tni perspekt ivn i načr t . I5 
podatkov, ki n a m jih je odbor da l пг 
razpolago, j e venda r l e v grobih obrisih 
t a razvojni n a č r t razviden. V glavnerr 
bo v t em n a č r t u zajeto sad ja r s tvo ir 
v inogradniš tvo . 

S A D J A R S T V O 

Za razvoj sad ja r s tva v okra ju sc 
p redvsem p o t r e b n e drevesnice, k i na; 
bi vzgojile zados tno količino sadik iri 
mlad ih dreves za presadi tev. Da bi jih 
bilo dovolj za po t rebe okraja , j e t reba 
misl i t i n a to, da pot rebujemo še n a j 
m a n j 2 ha novih drevesnic. Nove d re 
vesnice na j bi bi le v Konjicah, Mari ja 
Gradcu pri L a š k e m in v Šmar ju . 

V ok ra ju ie sedaj okoli 1600 sadov
njakov, v e n d a r to niso vzorno urejeni 
sadovnjaki . T e h j e r azmeroma še malo. 
Sadovn jake pa j e t r eba obnovi t i in 
vzgojit i nove p lan tažne nasade sadnega 
drevja . 

Važno j e tudi to. k a k š n o drev je bomo 
gojili. Za naše pr i l ike je «a jbo l j do
nosno s rednjedebelno drevo. Na nizkoi 
debelne še ' za e n k r a t n e s m e m o r a č u 
nat i , ke r j ih kaj l ahko poškodujejo 
zajci. To j e mogoče le t am, k je r ja 
u re j ena tud i ustrezajoča ograja. Da pai 
bi t ake ograje gradil i , je t r e n u t n o рзј 
tud i v bližnji pr ihodnost i nemogoče, keil 
p reveč s tane . Za en h e k t a r sadovn jak^ 
bi ograja s ta la od 280.000 do 300.000 din. 
T o je pa le preveč . 

Tud i izЂor mlad ik bi m o r a l bi t i n e 
kako u ravnovešen . Povsem pravilHO bi 
bilo tako, če bi gojili tri če t r t ine jabolk, 
m e d t e m ko bi preosta la če t r t ina od 
padla n a ostalo sadno drevje . 

Po mnen ju inž. Cizeja bi po t r ebne 
drevesnice zah teva le okoli 2 mil i jona 
investicii .^Te invest ici je bi se povrača le 
šele po dveh let ih, p r avo kor is t od tega 
razvoja pa bi imeli šele v t eku let. 

podjetjih. O tem naj bi v podružnicah 
razpravljali, upoštevajoč, da bi bilo to 
ustrezno demokratičnosti našega časa. 
Seveda je treba temeljnega preudarka, 
le je današnji čas že zrel za tak ukrep. 
Te razprave naj bi btle osnova za mo
rebitni predlog, da bi tak postopek tudi 
uzakonili. 

O vsem tem in še o mnogočem naj 
bi na občnih zborih razpravljali člani 
sindikalnih podružnic. Člani upravnih 
odborov so dolžni položiti obračun svo
jega dela v preteklem letu in v inte
resu članstva je, da to od njih zahte
vajo. Tudi komunisti naj bi ob taki 
priliki pokazali uspehe svojega dela 
v vrstah sindikatov. Vloga sindikalnih 
organizacij je v boju za pravo sociali^ 
stično demokracijo nepogrešljiva. Kjer 
je to delo slabo, je slabo delo komu
nistov, je demokratičnost šepava stvar 
in tla so tam za birokratizem, samo
voljo in rakovo pot najugodnejša. 

Člani sindikata! V boj za demokra
tičnost, to je naša najvažnejša naloga, 
kot je to nakazal VI. kongres ZKJ! 

Kaj noi bi usm^rial desetletni hmetifshi 
perspektivni plan v celfski okolici 


